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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mi marad a magyar családoknak a családok védelméből miután a 
családi támogatásokat elinflálták, a lakástámogatásokat megszüntetik és az árstopokat is 
kivezetik?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A kormány  sorra  jelenti  be  a  megszorító  intézkedéseit.  Nem  mondják  ki  ezt  a  szót,  de  az
intézkedések tartalmának a lényege ez: több pénzt az államnak, kevesebbet az embereknek.

 

Már  a  költségvetés  benyújtásánál  sem  stimmelt  valami  a  lakástámogatásokkal,  mert  a
lakástámogatásra  szánt  források  több  mint  50%-kal  csökkennek  jövőre  (az  idei  383  milliárd
forintról 182 milliárd forintra), ezen belül kifejezetten a CSOK-ra vonatkozó forrás az idei 130
milliárd forintról 70 milliárd forintra csökken jövőre. Igaz azt is írták, hogy az indoklásban, hogy
„megújul  a  családtámogatási  rendszer”.  Azóta  már  tudjuk  azt  is,  hogy  hogyan:  múlt  héten
bejelentették, hogy a kormány lényegében megszűnteti a CSOK-ot, csak a kistelepüléseken marad
elérhető. Ráadásul a Babaváró korhatárát jelentősen csökkentik, így egyes felmérések szerint az
érintettek kétharmada elesik ettől a támogatástól.

Aztán ott vannak a családi támogatások. Nem tudjuk elégszer elmondani, hogy a családi pótlékot a
Fidesz egy forinttal nem emelte, ezt a szokásukat még az első kormányzásuk idejéből örökölték. A
baj az, hogy ez azt jelenti,  hogy összesen 15 éve nem változott a családi pótlék, a gyes, a gyet
összege. 15 éve, és jövőre sem változik. De ott van a gyermek születéséhez kapcsolódó az anyasági
támogatás. Tudják, hogy ez az összeg sem változott 15. éve, azóta 64 ezer forint? Mire elég az egy
gyermek születésekor?



De az adókedvezmény összege sem változott már 12 éve az egygyerekeseknél és a három vagy több
gyermeket nevelőknél sem

 

De nézzük tovább. Európában Magyarországon van a legmagasabb infláció, a pénzromlás jelentős
mértéke mellett a megélhetési válság is nálunk a legsúlyosabb, mégis megszünteti az ársapkákat,
nincs évközi nyugdíjkorrekció sem.

Pedig tudjuk, hogy a januári nyugdíjemelést, sőt a 13. havi ellátást is már rég megette az infláció.
Orbán Viktor a nyugdíjasoknak februárban küldött levelében azt írta, hogy a kormány egyik nagy
célja  a  nyugdíjasok  méltó  életének  biztosítása.  Ehhez  képest  mindössze  15%-kal  emelték  a
nyugdíjakat, pedig már akkor lehetett tudni, hogy akár a 20% közelébe is érhet az éves áremelkedés.
Sőt már januárban 27,4% volt a nyugdíjas infláció, de lassan egy éve bőven meghaladja a 20%-ot.

Hiába ismételgeti a kormány, hogy megőrzi a nyugdíjak vásárlóértékét, meg hogy mennyivel nőtt
nominálisan az átlagnyugdíj. A tények makacs dolgok: a nyugdíjak reálértékét nem tudta megőrizni
az Orbán-kormány 2022-ben sem, hiszen 14%-os volt a nyugdíjemelések mértéke, de a nyugdíjas
fogyasztói kosár alapján számolt infláció viszont 15,2%-os volt.

Ezért a Magyar Szocialista Párt ismételten azt kéri a kormánytól, hogy akár már jövő hónaptól, de
minél előbb, emelje meg legalább öt százalékkal a nyugdíjakat.

 

A súlyos megélhetési válság már a középosztályt is utolérte, ezért itt volna az ideje annak, hogy a
kormány  végre  megfogadja  az  MSZP javaslatait,  hiszen  az  általunk  javasoltak  átfogó,  valódi
megoldást jelentenének a kialakult helyzet kezelésére. Az MSZP álláspontja szerint az ársapkákat
fent  kell  tartani  mindaddig,  amíg  nem csökken számottevően az  infláció  mértéke.  Arra  tettünk
javaslatot, hogy az élelmiszerek és a lakossági energiahordozók maximum 5 százalékos áfakörbe
tartozzanak. Szeretnénk elérni, hogy a legrászorultabb családoknak adjunk élelmiszer-bankkártyát.
A kisboltoknak és a termelőknek adjunk kompenzációt.

 

A kormány  se  a  nyugdíjasoknak,  se  a  gyermeket  nevelőknek,  se  a  szegényeknek  nem  nyújt
semmilyen többlettámogatást,  sőt a meglévőket is elinflálta.  A kormány nagy zászlóshajói sorra
süllyednek el: a lakástámogatás, a családtámogatás. Hiába mondják, hogy a jövő évi költségvetés
„megvédi  a magyar  családokat,  a  munkahelyeket,  a  nyugdíjakat”,  a  valóság az,  hogy 2010-hez
képest drasztikus az állami szerepvállalás csökkenése a jóléti kiadások terén: 2010-ben még a GDP
31,1% jutott jóléti kiadásokra, 2024-ben ez már csak 23,2% lesz.

 

Azokat,  akiknek  pedig  van  félretett  pénze,  mindenhol  arra  ösztönzik,  hogy  azt  állampapírba
fektessék,  még  Orbán  Viktor  is  reklámozta  a  Kossuth  rádióban.  De  ezentúl  a  kamatstopot  is
meghosszabbították.
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Tehát  a  kormány mindent  megtesz,  hogy az  ő zsebében több maradjon,  az emberekében pedig
kevesebb.

Ezért javasolta az MSZP a jövő évi költségvetés módosításánál többek között:

• az alanyi jogon gyermek után járó támogatások megduplázását,
• a nyugdíjak vegyes indexálás szerinti emelését, amivel 8% feletti lenne jövőre az emelés,
• a méltányossági nyugdíjkasszák emelését,
• a közgyógyellátás megduplázását,
• az ápolási díj minimálbérre való emelését,
• a legszegényebbek szociális támogatásainak emelését,
• a szociális tűzifa támogatás megduplázását.

Sajnos  ezek  a  javaslatainkat  sem  támogatja  a  kormány,  mert  adni  nem,  csak  elvenni  akar  az
emberektől.

 

Mindezek miatt kérdezem

• Mi marad a magyar családoknak a családok védelméből miután a családi 
támogatásokat elinflálták, a lakástámogatásokat megszüntetik és az árstopokat is 
kivezetik?

 

Várom válaszát!
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